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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. április 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2014. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
Rend. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 

9/2015. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2014. évi költségvetésének  
végrehajtásáról szóló önkormányzati rendelet 47. 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
66/2015.  Napirend elfogadása      6. 
 
67/2015.  A 2015. évi falugyűlés időpontjának meghatározása 9. 
 
68/2015.  Polgármesteri jelentés elfogadása    14. 
 
69/2015.  2014. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt.  
   szolgáltatói tevékenységéről Kiszombor településen 17. 
 
70/2015.  KEOP 4.10.0/N pályázati felhívás alapján benyújtott  

- Napelemes fejlesztések megvalósítása Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzat intézményeiben tárgyú  
pályázathoz önerő biztosítása tárgyú 21/2015. (II. 10.)  
KNÖT határozat módosítása     18. 

 
71/2015.  Határbástya Kft. kérelme nyitva tartás módosítása iránt 19. 
 
72/2015.  Csatlakozás a TÖOSZ Történelmi Városok és Települések 
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megvételre       23. 
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szolgáltatásra megkötött megbízási szerződés felmondása 25. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. április 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető, Hegedűs 
Sándor művelődésszervező, Kelemen Gabriella könyvtáros 
 
Meghívott: Aradi Roland, az EDF DÉMÁSZ képviselője 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Más javaslat? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 66/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
66/2015. (IV. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. április 28-ai soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND:  
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2014. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné  

    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés.  
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• Az előző testületi ülésen döntött a képviselő-testület arról, hogy a diszkont 
kincstárjegyet a Magyar Államkincstárnál helyezzük el. Értékpapírként vezettük 
át, 1.600,- Ft volt az átvezetési díj.  

• Április 7-én megbeszélést tartottunk az intézmények felújításával kapcsolatban a 
kivitelezővel, a Bodrogi Bau Kft-vel. 

• Április 8-án a védőnői és fogorvosi rendelő felújításának utóellenőrzése volt. Eltelt 
az 5 éves fenntartási idő. A DARFÜ záró ellenőrzést tartott. Van hiánypótlás, 
amelyet teljesítenünk kell. Délután a KEVIÉP Kft. képviselője, Helmeczi Miklós, 
és a projektvezető, Kicsiny László keresett meg az ivóvízminőség-javító projekt 
kapcsán. Elindult a próbaüzem, ez már a dekantvizek elhelyezését is érinteni fogja. 
Még nem készült el a dekantvizek elvezetésére szolgáló csatornaszakasz, 
engedélyeztetés alatt van. A vasút és a 43-as főút alatt lenne kivezetve. Kértük, 
hogy ne egyszerre, óvatosan engedjék át a vizet. A tegnapi nap a glóbuszból 
engedték le a vizet, nem az utcára, ennek következtében a vakondtúrásokon 
keresztül feljött a szomszéd udvarán a víz. Azt kértem a KEVIÉP Kft. 
képviselőjétől, hogy a csatornaszakaszt, ami kiviszi a vizet a Csipkési-csatornába, 
takarítsák ki. Ma van az átadás-átvételi határidő, küldték az átadás-átvételi 
dokumentációt, hogy járuljunk hozzá a végleges ivóvízminőség-javító munkák 
átadásához. Átadtuk a hibalistát, a javítást átnézzük, és annak függvényében adjuk 
meg a hozzájárulást. Májusban fogják az ivóvízminőség-javító programban érintett 
úthibákat javítani. Van még probléma a Csatorna és Ady Endre utca sarkán, 
nagyon beszakadt az út. Ez nem az ivóvízminőség-javító program miatt történt, 
csőtörés okozta. Az Alföldvíz Zrt-nek kell kijavítania, értesítettem Bende Sándort. 
Tegnap jelezték, hogy csőtörés van a Kör és Szegedi utca sarkán. Kiderült, hogy 
két hete folyik a víz. Lépni kellene ez ügyben, ha valaki észleli, hogy csőtörés van, 
azonnal jelentse a szolgáltatónak, mert akkor kisebb kárral meg lehetne ezeket a 
problémákat oldani. Sajnos már a Kör utcai árokban is áll a víz. Elkezdték a 
javítást, ha ki lesz bontva, szólnak, megnézzük. Délután még a kerékpárút-építés 
koordinációs megbeszélése is volt. Stabilizálni kell az altalajt. A tartalékkeret 
terhére el is rendeltük. Cementet kell belekeverni ahhoz, hogy állékony legyen. Az 
útátfúrással is nehézség adódott a körforgalomnál. 

• Április 9-én Monoron voltam TÖOSZ küldöttgyűlésen küldöttként. Ezzel 
kapcsolatban készült egy előterjesztés, a történelmi városokhoz és településekhez 
történő csatlakozási felkérés. Érdemes lenne csatlakozni, mert nagyon sok 
műemlékünk van.  

• Április 13-án a Bodrogi Bau Kft-vel tárgyaltunk. Hétfő délelőttönként van az 
intézmények felújításával kapcsolatos koordináció, szerda délutánonként pedig a 
kerékpárúttal kapcsolatos megbeszélés.  

• Április 13-án délután 90 éves szépkorú kiszomborit köszöntöttünk.  
• Április 14-én a Makó Térségi Víziközmű Társulat intézőbizottsági ülésén vettem 

részt.  
• Április 15-én kerékpárúttal kapcsolatos megbeszélés volt. 
• Április 16-án a Pénzügyi Bizottság ülése volt. 17 órakor a 12 lakásos bérlakás 

bérlőinek tartottunk lakógyűlést a felújítással kapcsolatban. Az egyik bérlő 
felajánlotta a tárolóját, egy másik bérlővel megcseréli, így a szélső tároló szabad 
lesz, itt lesz a kazánház. Szombaton a tervező asszony bejárta a lakásokat. 
Szeretnék a lakók, ha festetnénk, mert a lakbért fizetik. A bérleti díj nagyon 
alacsony. Korábban még minimálisabb volt a bérleti díj összege. Bejáráskor láttuk, 
hogy lecserélték a tűzhelyet elektromos tűzhelyre, ami veszélyes. Levélben 
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felkértük a lakókat, hogy jelentsenek be minden változtatást, amit a lakásokban 
végeztek.  

• Április 20-án alpolgármester úr és jegyző úr Domaszéken volt a hulladék 
rendelettel kapcsolatos szakmai megbeszélésen. Délután a napelemes 
fejlesztésekről egyeztettünk a kivitelezővel. Le kell bontani 5 db kéményt, mert 
árnyékol. Ez a beruházás is el fog indulni, ha aláírásra kerül az irányító hatóság 
részéről a támogatási megállapodás. 

• Április 21-én délután a könyvtár épületénél építésfelügyeleti ellenőrzés volt, ami 
elsősorban a kivitelezőt érintette. Ellenőrizték az építési naplót, a beépített 
anyagokat. Ezután Sipos György tervezővel kiválasztottuk az épületek színeit. A 
művelődési ház tetején fekete pala lesz.  

• Április 22-én kaptunk a Délmagyarországtól egy szép fát. A Rónay-kúria mellett, a 
buszmegállók felé lett elültetve. Tábla jelzi, hogy a 105 éves Délmagyarország 
adta.  

• Április 23-án itt volt egy kivitelező, mivel korábban az ÖNO kiülőre kaptunk 
árajánlatot Panyor Istvántól, a nagyéri vállalkozótól, de lemondta a sok munkájára 
hivatkozva. Ajánlotta Gyivicsán Zsolt építési vállalkozót, aki 3.568.000,- Ft-os 
árajánlatot adott. A korábbi, Panyor Istvántól kapott árajánlatban 2.085.000,- Ft 
szerepelt. Az ÖNO-ban takarítjuk az udvart, elhordták a törmelékes földet, 
hordatunk oda földet, és ha kész lesz, kertépítőtől kérünk segítséget. Jó lenne, ha 
kevés munkával rendben lehetne tartani, télen is szép lenne, ne csak egynyári 
növényekkel legyen tele, inkább örökzöldekkel. A bejárót is meg fogjuk építeni, 
most még ideiglenes járdalapok vannak lerakva. Kerékpártároló is kell. A 
szomszéd ház felől egy kavicsos bejárót kellene csinálni, hogy be tudjunk járni a 
hátsó területre, a többi területet lehetne virágosítani. Kerítést is csináltatni kell, 
hátul is. Kiszámoltuk, hogy mennyi festék kell a két melléképülethez, 90.000,- Ft-
ot tesz ki. Ebben is dönteni kellene, hogy biztosítjuk-e ezt az összeget. Van még 
egy alumínium rész, amit lebontunk a nagykéményről, a kéményt nem tudjuk 
lebontani. A kiülővel kapcsolatban kérjünk-e máshonnan is árajánlatot? Javaslat, 
vélemény? 

 
Gazsi Gábor képviselő: Vissza kellene bontani a kéményt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet, mert nagy betonkalap van a kéményen. Nem 
tudjuk leemelni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A felújítás alatt kellene megcsinálni. Lehet, hogy veszélyessé is 
válna.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt soha nem fogjuk kazánházként használni. Kérdezem a 
közgazdasági csoportvezetőt, hogy a két melléképület meszeléséhez szükséges 90.000,- Ft-ot 
tudjuk-e biztosítani?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Az intézmény a saját 
költségvetéséből tudja biztosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folytatom a polgármesteri jelentést. Április 24-én 
Mikrotérség Központok megbeszélése volt Makón, Farkas Éva polgármester asszony tartotta. 
Az orvosi ügyelettel kapcsolatban kell megoldást találni. Volt gyermekorvosi ügyelet, azt a 
gyermekorvosoknak kell napközben ellátni. Makón csak felnőtt háziorvosi körzet van. 
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Kiszomboron vegyes körzet van, mert a körzeti orvosok gyermekeket is ellátnak. 40.000 fő 
lakosságszám felett 2 orvos kell éjszaka és biztosítani kell a gyermekorvosi ügyeletet is. Egy 
hódmezővásárhelyi céggel tárgyaltak, de lehet, hogy közbeszerzés lesz kiírva. A holnapi nap 
folyamán erről még beszélni fogunk a Többcélú Társulás ülésén. Elmondtam, hogy ez a 
rendszer nem működött rosszul. Megnyugtatóan kezelte a kistelepülések gondját. Sajnos 
sokszor ügyeletre olyan emberek jártak, akiknek a rendelésen kellett volna megjelenni. 
Miután nincs orvos napközben, vagy csak bizonyos napokon van, ezért az ügyeletet hívták ki 
olyan betegséghez is, ami nem volt sürgősségi, ügyeleti feladat. Panaszokat nem hallottam 
ügyelettel kapcsolatban. Az a követendő, hogy a háziorvosok a jogszabály értelmében 
legyenek bevonva. Lemondhatunk arról, hogy részt vegyenek benne, de az nem jó pozíció 
szerintem. A jogszabály úgy írja, hogy köteles az ügyeleti ellátásban részt venni, ha az őt 
foglalkoztató erről a feladat végzéséről nem mond le.  

• Április 27-én kooperációs megbeszélés volt. Délután Szabóné Tamás Juliannával 
és Tenczerné Bajusz Ilonával Szegedre mentünk széket nézni a házasságkötő 
terembe. Újszegeden a református templomban néztünk nagyon szép székeket, 
amit Vesmás úrék terveztek. Az egész templomot felújították, rendkívül szép, 
felemelő. Érdemes volt megnézni, nagyon szép székeket láttunk. Ebben is lépni 
fogunk, hogy mire a felújítás kész lesz, addigra legyenek székek. A felújítás során 
egy újabb probléma merült fel a művelődési háznál. Állványozni kellene, de az 
áramvezeték útban van. Ez a vezeték látja el a lakóházakat árammal. Ott nem lehet 
felállványozni, mert életveszélyes az áramütés miatt. Az EDF DÉMÁSZ 
önkormányzati kapcsolattartója, Aradi Roland közreműködésével holnap 2 órakor 
jön az EDF DÉMÁSZ szakembere megnézni, hogy mi legyen a megoldás. Eljön 
az elektromos műszaki ellenőr és a kivitelező is. Minden rendezvényt kihozunk a 
művelődési házból a felújítás miatt. A zeneiskola táncos rendezvénye a 
Sportcsarnokban lesz megtartva, az iskolaigazgatóval egyeztettem. Benne volt a 
képviselő-testület munkatervében áprilisra a falugyűlés. Javaslom, hogy ősszel, 
októberben legyen megtartva. Van-e más javaslat? Ha nincs, aki egyetért azzal, 
hogy a falugyűlés októberben legyen megtartva, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 67/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2015. évi falugyűlés időpontjának meghatározása 
 
67/2015.(IV. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2015. évi 
falugyűlés időpontjának meghatározása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2015. 
évi falugyűlést október hónapban tartja meg. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A nemrégiben vásárolt térkőgyártó gép nem felel meg a 
magyar szabványoknak. Szerbiában gyártják, ami azért baj, mert nem EU tagállam. Az EU 
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tagállamokban már egyen szabványok vannak, ezért át kell szerelni a csatlakozásokat is, csak 
úgy lehet érintésvédelmi vizsgálatot kérni. Meg fogjuk szabályosan csináltatni. Van-e kérdés, 
észrevétel?  
 
Balázs Zoltán képviselő: A 12 lakással kapcsolatban szeretetném a képviselő-testület 
véleményét kérni. A fűtést érintő felújítást meg kell csinálni. Úgy érzem, hogy azok, akik ott 
laknak a lakásokban, egy kicsit érdemtelenül nagyobb segítséget kapnak, mint más lakos, 
mert nagyon alacsony bérleti díjért lakhatnak ott, akár életük végéig is. Az eddigi 
tapasztalataim alapján szociális bérlakásként adjuk ki, az akkori, pillanatnyi szociális 
helyzetnek megfelelően ítéljük oda a lakást. Viszont eltelik valamennyi idő, változik a család 
helyzete, kikerül abból a problémából, ami miatt odaadtuk a lakást. A javaslatom az lenne, 
hogy 5-10 évenként a lakásokat újra megpályáztatnánk, és akik ott laknak benne, azoknak is 
pályázniuk kellene. Akik odakerülnek, tényleg szociálisan rászorultak legyenek. Úgy érzem, 
kicsit méltánytalan, hogy nagyon sok pénzt rá kell költeni, mert az önkormányzaté, nem 
hagyhatjuk, hogy tönkremenjen, viszont akik benne laknak, nagyon kevés hozzájárulást 
fizetnek, pontosan azért, mert szociális lakás és a falu segíteni szeretne rajtuk. De egy idő után 
az elévül, akinél elévül. Van, akinél megmarad a probléma, ami miatt úgy döntött a képviselő-
testület, hogy ő kapja a lakást. Nem a felújítás ellen mondom ezt, mert minden felújítást el 
kell végezni, amire van lehetőségünk. A település többi lakója is próbálja a saját házát, 
amennyire csak lehet, rendben tartani, költeni rá.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Egyetértek. Annyit tennék még hozzá, hogy szerintem 
visszamenőleg már nem lehetne pályáztatni. Csak azoknak, akik most költöznek be, 5 évre 
adnánk ki. Akik ott laknak már, azoknak nem mondhatjuk, hogy újra pályázzanak. De abban 
egyetértek, hogy nincs semmi motiváció, hogy lépjenek onnan tovább. 1-2 lakásban kiderült, 
hogy kiszerelték a bútorokat, ami a lakáshoz tartozott. Azok a bútorok megvannak?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, megvannak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Végig lett nézve az összes lakás, hogy ki mit szerelt ki? Hallottam 
arról, hogy van, aki el is adott már bútort. Konyhabútorról van szó. Abban nem találok 
kivetnivalót, hogy valaki kiszereli a bútort, berakja a sajátját, és ha elköltözik, visszarakja az 
eredetit. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Én találok abban is kivetnivalót, mert ha addig kirakja a 
garázsba, tönkre fog menni. Felszólítottunk mindenkit, hogy minden változtatást jelentsenek 
be és engedéllyel csinálják. Végig fogjuk nézni a lakásokat. Eladásról nem hallottam.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kellene nézni, mert az értesítés kevés.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezek az ingatlanok, a 12 lakás, eredetileg, ha jól 
emlékszem, nem szociális lakásnak épültek, szolgálati lakások voltak. Kifejezetten 
önkormányzatnál és intézményeknél dolgozók kapták meg. Ebből adódik, hogy vannak olyan 
bérlők, akik ilyen jog alapján laknak ott. Csak egy ideje adjuk ki szociális alapon, nehéz 
helyzetbe kerülő családoknak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nekem teljesen szociális lakásként tudatosult. Amióta képviselő 
vagyok, szociális alapon adjuk ki rászorulóknak.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: A kiürült lakásokat már szociális alapon adjuk ki. Volt 
korábban arról is szó, hogy „fecskeházak” legyenek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A régi lakók szolgálati lakásként kapták. Lehet, hogy az 
árszinten kellene változtatni. Soknak tartják a jelenlegi díjat, szerintem alacsony az ár a kiadó 
lakásokhoz képest. A lakógyűlésen kérdezték, hogy miért nem meszelünk ki, az ablakokat 
miért nem festjük le? Régóta ott laknak és kevesen költenek rá.  
 
Tóth András képviselő: Ha a bérleti díjat emeljük, akkor a szociális hangulata fog elveszni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdezték azt is a lakógyűlésen, hogy fogunk-e bérleti díjat 
emelni. Mondtam, hogy nem tudom. Szociális rászorultság esetén igénybe lehet venni a 
lakásfenntartási támogatást, ami bérleti díjra is fordítható. A baj, hogy sok kiszombori kiadott, 
bérbe adott ingatlanra, ami nem önkormányzati, nem kötnek bérleti szerződést, és ezért sok 
nehéz helyzetben élő, biztosan a Szociális Bizottság ülésén találkoztak ezzel a helyzettel, nem 
tud lakásfenntartási támogatást igénybe venni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Bennem még az is felmerült ehhez a témához, hogy 
azoknak az önkormányzatoknak, akik nem kaptak konszolidációt májusig, lehet-e pályázni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem volt biztos, hogy erre az évre kiterjesztik. Az idei 
költségvetés ezt nem tartalmazta. Tavaly megkaptuk a támogatást erre egy összegben. 
Bérlakás felújításra nem lehetett volna pályázni, mert azt a támogatást alapfeladatokra lehetett 
fordítani. Sajnos a KTSZ épületének felújítására sem lehet pályázni. Ami szóba jöhet, külső 
hőszigetelés, ablakcsere. Nem tudjuk megvárni, mert nem biztos, hogy kiírnak pályázatot. A 
kémény miatti felújítást meg kell most csinálni a 12 lakásnál. Szeretnének ablakcserét, de 
most nem ez a legfontosabb.  
 
Tóth András képviselő: El kellene gondolkodni, hogy 5 évente pályáztassuk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha „fecskeháznak” akarjuk, akkor előre úgy kellett volna 
kiadni, de nem úgy adtuk ki.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem kell kényszeríteni, de saját maga is tegyen meg valamit a 
lakásért. 
 
Szirbik Imre alpolgármester: Gondolkodjon el a bérlő, hogy ott marad-e ennyi pénzért.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Jelentse be a lakó, ha valamit változtat a lakáson.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon alacsonyak a bérleti díjak.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Nem volt olyan időszak, amikor meg volt különböztetve a 
szociális alapú lakás a 12 lakásnál? Nem volt ilyen megkülönböztetés?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor változott, amikor az 1993. évi lakástörvény megjelent. 
Az önkormányzatoknak el kellett adni a lakásokat. Nem adtuk el, mert nem olyan típusú lakás 
volt, ezért nem kellett kötelezően eladni. 50 %-os kedvezménnyel is meg lehetett venni azokat 
a lakásokat.  
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Szirbik Imre alpolgármester: Mennyi a bérleti díj ezeknél a lakásoknál?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Alacsonyak, csökkent a költség a 
csatornázás miatt.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Emiatt is mentek el korábban a lakók, mert drága volt. 
Most javulnak a lakhatási feltételek, ezért lehetne változtatni a bérleti díjat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Évek óta szociális lakásként adjuk ki.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Rendelet van rá.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor hozzá kell módosítani a rendeletet, de a díjakat lehet 
emelni szociális lakásnál is.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Évente van emelési lehetőség.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A jelenlegi bérleti díjak havonta 
13.197,- Ft és 15.423,- Ft között alakulnak. Attól függ, hogy központi fűtéses-e. 53 m2-esek a 
lakások. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Bérleti díj elmaradás van-e?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Jelenleg nincs elmaradás a 12 
lakásnál.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még valakinek kérdése?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Megtörténtek a beiratkozások az óvodában. Megkeresett 
két ferencszállási szülő és változatlanul nem fogadja el a második szakvéleményt sem. Lehet, 
hogy perre viszik a dolgot. Most készül a harmadik szakvélemény Budapesten. Van még 
lehetősége fellebbezni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A jogi utat végig kell járni. Mennyi gyerek iratkozott be?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Jelen pillanatban, akik december 31-ig jöhetnek, 98 fő. 
Ez még változhat. Mindenkit felvilágosítottam, hogy ha máshova íratják, köteles szólni, mert 
nem iratkozhat be két helyre egy gyerek. Ebből 10 SNI-s gyerek, ez azt jelenti, hogy duplának 
számítanak. Ferencszálláson decemberig 18 gyerek iratkozott be.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nagyon jó létszám.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ebben benne van Klárafalva is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Szeretném kérni, hogy a nagyállomás épületét nézzük meg, mert 
véleményem szerint nagyon rossz állapotban van. Az elkorhadt oszlopok helyett 
megtámasztásokat csináltak pallóval. Életveszélyes ez a megtámasztás. A kisállomás 
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épületével sem foglalkozik a MÁV Ingatlankezelő Kft. Sajnos ez van végig a vasútvonalon, 
nem csak itt Kiszomboron. Segítséget kellene kérni valakitől. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ma jön Gábor Vilmos kollégám, megkérem, hogy nézze meg 
az épületet. Ha úgy látja, hogy életveszélyes lehet, akkor a Hódmezővásárhelyi Járási 
Építésügyi Hivatalt levélben megkeressük. A hatóság helyszíni szemlét fog tartani, és ha úgy 
látja, fel fogja szólítani az épület tulajdonosát. Akkor kénytelen lesz felújítani. Ezt javaslom.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Van kezelője, szerintem fel kellene újítaniuk.  
 
Tóth András képviselő: Mit tudunk a benzinkútról?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Május 8-án fog nyitni.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: MOL-kút lesz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Jól tudom, hogy szennyvízdíjat nem kell fizetni a lakosoknak 2015. 
évre?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Díjmegállapítás nem volt. Az Alföldvíz Zrt. kérte az 
önkormányzatot, hogy kérjük meg az Energia Hivatalt, hogy jelöljenek ki számunkra 
szolgáltatót. Ahogy az Energia Hivatal megállapítja az árat, akkor fizetnünk kell a díjat. A 
2014. évi talajterhelési díjat nem kell fizetni. Mindenki kössön rá a szennyvízcsatornára, mert 
2015. évre már fizetni kell a talajterhelési díjat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az ÖNO kiülővel kapcsolatban szeretném elmondani, hogy 
felháborító a vállalkozó hozzáállása. Ha elvállalta, meg kellene csinálnia. Ez az árajánlat 
nagyon sok. Kötöttünk vele szerződést?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kötöttünk szerződést. A mezőhegyesi ménes birtok sok 
munkát adott a vállalkozónak. Talán egy kész sátrat, kiülőt kellene vásárolni.  
 
Tóth András képviselő: A lakosok újságban olvasták a makói kutyaoltással kapcsolatban, 
hogy be kell vinni az állatorvoshoz a kutyákat. Meg vannak ijedve az emberek, nálunk is így 
lesz?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Összevezetéses lesz. Benne lesz az újságban. Három időpont 
van megadva, ebből egy nap szombat.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Május 12., 19. és 23-án lesz eboltás.  
 
Tóth András képviselő: A börtönépítési projektben részt kíván-e venni Kiszombor? 
Újságban írták, hogy nagy üzlet. Munkahelyteremtésben is szerepe van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem szeretnénk. Sok mással jár ez. Ha a falu részéről nagy 
nyomás nehezedik emiatt a testületre, kérem, szóljanak. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hoztam szórólapot a Rotundáról. Jól tudom, hogy ezt az 
önkormányzat nyomtatja? Ezek vannak kirakva a Rotundában.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem az önkormányzat nyomtatja, hanem valószínűleg a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ki lehetne-e nyomtatni jó minőségben?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A színes változatot meg tudjuk csinálni a művelődési 
házban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztosan a Honismereti Kör megbeszélte az atyával, azért 
vannak kint ezek a szórólapok. Utánanézünk és kinyomtatjuk jó minőségben.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A közmunkaprogramban a mezőgazdasági munka hogyan áll? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jól halad a munka, meg lehet nézni. Fúrják a kutat. Vetünk. 
Nagyon acatos a föld, gyomirtózni kellett volna, így most sok a munka.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A munkavezetői állásra pályázatot írtunk ki?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen. Az újságban lesz benne. Még nem jelentkezett senki a 
munkára.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Lesz-e kátyúzás a Szegedi utcán, a nagyállomásnál a vasúti 
átjárón kívül?  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pollner Kálmán utca végét is be kellene javítani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hamarabb kellett volna jelezni. A vállalkozónak most nincs 
itt aszfaltozógépe. Ha majd az ivóvízminőség-javító program keretén belül jönnek javítani, 
megbeszéljük velük. Pollner Kálmán – Munkás utca sarkáról lenne szó?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Igen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri 
jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 68/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
68/2015. (IV.28.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. április 28-ai testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- 2014. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt. szolgáltatói tevékenységéről Kiszombor 
településen 
Előadó: Aradi Roland 

önkormányzati kapcsolattartó 
 
/A tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszöntöm Aradi Rolandot, az EDF DÉMÁSZ 
önkormányzati kapcsolattartóját, aki a munkánkat nagyban segíti. Köszönjük. Elküldte a 
tájékoztatót, ha szeretne szóbeli kiegészítést tenni, akkor most megteheti.  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: Köszönöm a meghívást. Szóban annyiban 
szeretném kiegészíteni a beszámolót, hogy a szokásos adatokat, tehát közvilágítási, 
hibajavítási statisztikai adatokat, ami a közvilágítási üzemeltetési szerződés egyik 
kötelezettsége, minden évben megküldjük. Ezen kívül minden évben szoktunk küldeni 
természetesen más jellegű információkat, adatokat. Ezek közül kiemelném azt, hogy a Máltai 
Szeretetszolgálattal közös hátralékkezelő programban idén is vettek részt néhányan 
Kiszombor településen. Az látszik, hogy a jelentkezők száma nem volt túlzottan magas, de 
ettől függetlenül a támogatottak száma a 7 jelentkezőből 6 fő. Mindegyik ügyfél kapott 
részletfizetési támogatást is. Ezt azért tartottam fontosnak kiemelni, mert ez a program 
folyamatos, továbbra is jelentkezhetnek az ügyfelek. Ha ilyen jellegű megkeresés van, akkor 
nyugodtan lehet bátorítani az ügyfeleket, hogy jelentkezzenek. Most van lehetőségem, ezért 
szeretném megköszönni az Önkormányzatnak és a Családsegítő Szolgálatnak a munkáját, 
mivel az ügyfelek nagy valószínűség szerint egyedül nem birkóznának meg a pályázással. Az, 
hogy 7-ből 6-an sikeresen pályáztak, biztos vagyok benne, hogy az önkormányzat 
munkatársainak köszönhető elsősorban. A másik fontos információ az előrefizetős mérőknek 
a lehetősége. Ebben a beszámolóban az szerepel, hogy az önkormányzatok számára 
alapvetően milyen feltételekkel jár egy ilyen típusú megrendelés. Azért szoktuk javasolni, 
mert egy korábbi sokszor felmerült igényhez kapcsolódik. Általában ha önkormányzatok 
bérlakást adnak ki a bérlők számára, akkor sok esetben előfordult, hogy nagy összegű 
hátralékot hagytak hátra, vagy akár kikapcsolt fogyasztási helyet. Ezt lehetne megelőzni 
azzal, hogy az önkormányzat saját jogán rendeli meg az ilyen típusú lakásokba az előrefizetős 
mérőt. Ha van ilyen, akkor érdemes ezen elgondolkodni. Ez nem csak az önkormányzatoknak 
nyitott lehetőség most már, hanem a lakossági ügyfeleknek is. Ha lakossági ügyfél fordul az 
EDF DÉMÁSZ Hálózatelosztó Kft-hez, akkor ugyanezekkel a feltételekkel hozzá tud jutni az 
előrefizetős mérőkhöz. Ezt általában akkor szoktuk javasolni, ha szintén valamilyen bérlői 
konstrukcióról van szó. Tehát ha egy tulajdonos kiadja a lakását egy bérlő számára, ez jó 
megoldás lehet arra, hogy elkerülje azt, hogy hátralékot halmozzon fel az ő felhasználási 
helyén. A kódkiadásról pedig, ha az önkormányzatnak szüksége van plusz információkra, 
akkor nagyon szívesen megadjuk. A honlapunkon is nagyon sok információ található ezzel 
kapcsolatban. Hasonlóképpen működik, mint a telefonos feltöltés. Most már elég sok helyen 
van kódkiadó pont országosan is, nem csak területünkön. Ami azt jelenti, hogy a kártyával 
azonosítás után a befizetést követően gyakorlatilag olyan blokkot, bizonylatot kap az ügyfél, 
amin az a feltöltő kód szerepel, amit a mérőbe beütve megkapja azt a kilowatt óra 
mennyiséget, amennyit fizetett. Előfordulhat az is, hogy hátralékos ügyfélről van szó, ott is 
van lehetőség arra, hogy egy fizetési megállapodással párhuzamosan fusson ez a dolog. Ha az 
ügyfélnek hátralék van még a folyószámláján, akkor az is előfordulhat, hogy a befizetett 
összeg 50 %-áig a hátraléknak a csökkentése történik meg. Fontos tudni még azt is, hogy a 
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védendő fogyasztók részére az előrefizetős mérőkészülékek felszerelése díjmentes. 
Igényelhetik, ez egy lehetőség. Sajnos viszonylag kevesen élnek ezzel a lehetőséggel még a 
védendő fogyasztók között is. Úgyhogy ezt szoktuk javasolni az önkormányzatoknak, hogy 
aki egyébként a Máltai Program kapcsán szeretne támogatást igénybe venni, valószínűsíthető, 
hogy akár még jogosult lehet a védendő fogyasztói státuszra is. Ha arra jogosult, akkor 
jogosult az előrefizetős mérőkészülék telepítésére is. Ha van bármi kérdés, szívesen segítek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A településen évente hány közvilágítási próbát, vizsgálatot tartanak, 
vagy csak bejelentés alapján végzik?  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: A közvilágítás üzemeltetési szerződések úgy 
működnek, hogy a bejelentések alapján történik a hibajavítás, de saját felderítés alapján is 
dolgoznak a kollégák. Ha észlelik azt, hogy egy-egy szakaszon több hiba jelentkezik, akkor az 
adott szakasz felkapcsolásával láthatóvá válik az, hogy hol van olyan lámpatest, amelyik nem 
működik. De nem ez a jellemző, inkább az a jellemző, hogy a tömegesen előforduló hibákat 
megelőző célzattal csoportos fényforrás cserével oldják meg a kollégák. Ez azt jelenti, hogy 
ha egy típusú fényforrásra vonatkozóan a hibastatisztikák szerint már a hibák száma elérte a 
35 %-os értéket, akkor megelőzésképpen az összes olyan típusú fényforrásnak a cseréjét 
elvégzik a kollégák. Jellemzően egyébként kompakt fénycsöves lámpatestek vannak a 
településen, illetve nagynyomású nátriumok. Szerződés köti ki azt, hogy a megadott 
hibastatisztikai mutatókat követően ezt el kell végezni. Úgy gondolom alapvetően, hogy a 
megelőző karbantartás az, ami a leginkább tudja azt a célt szolgálni, hogy üzembiztos legyen 
a közvilágítás, illetve az ügyfeleknek minél kevesebbet kelljen betelefonálni vagy bejelenteni, 
és ez az önkormányzatot is nyilván ilyen módon kíméli, hiszen sok ügyfél nem a DÉMÁSZ-
hoz fordul közvetlenül a hibabejelentéssel, hanem az önkormányzathoz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Makó felől, ha jövünk, a Maros-hídon a körforgalomig most kb. 15-
20 lámpa nem világít. Ezt kinek kell bejelenteni?  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: Makón érdekes a helyzet, tavaly volt egy 
közbeszerzési eljárás, ennek keretében nem az EDF DÉMÁSZ Zrt. lett a nyertes. Másik 
üzemeltető üzemelteti a közvilágítást, nem mi végezzük ezt a szolgáltatást.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Olvastam a beszámolóban a lámpatest nyilvántartást. E szerint 438 
van Kiszomboron. Van kompakt és van nagynyomású nátrium. Nem volt meghibásodás?  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: Így van. Nemrégiben volt Kiszomboron 
kompakt fénycsöves csoportos fényforráscsere. Az előző évi beszámolóban visszakereshető. 
Ennek is köszönhető, hogy viszonylag kismértékű az egyedi lámpahelyeket érintő 
meghibásodás. Ettől függetlenül ezt a statisztikát a közvilágítási üzemeltetési mérnökök 
folyamatosan figyelik, ha eléri azt a szintet, akkor megrendelik a csoportos fényforrás cserét.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Olvastam, hogy mennyi idő alatt javítják ki a hibákat, személy 
szerint meg vagyok vele elégedve. Sokszor jelentek be hibát, a javítási időt tényleg tartják.  
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Gazsi Gábor képviselő: Az Új utcán földkábel van, a csatornázás ideje alatt okozott 
problémát. Külön brigád ásta ki, külön brigád mérte meg, külön brigád jött ki a hibát 
elhárítani, ahhoz képest nagyon gyorsak voltak.  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: Van egy 4-es menüpont a telefonon, ami 
kifejezetten a közvilágítási hibabejelentéseket szolgálja. Azért fontos, mert az ügyintézők 
mindenhol fogyasztási hely azonosítót kérnek, itt nem. Ezen kívül van még két 
hibabejelentési csatornánk, ez is szerepel a beszámolóban. Általában azt szoktuk javasolni, 
hogy ha szakaszhibáról van szó, azaz több egybefüggő lámpahely meghibásodásról, akkor 
célszerű telefonon bejelenteni, mert ott rövidebb határidővel szükséges a javítás. Van online 
hibabejelentőnk is, aminek az előnye, hogy kicsit vezeti az ügyfelek kezét. Nem tudnak 
hiányos bejelentést tenni. Sajnos előfordult az, hogy bizonyos önkormányzatok ügyfeleknek 
is kiadták a kozvilagitashiba@edf.hu e-mailcímet és előfordult olyan eset, hogy minden 
információt megkapott az ügyintéző, csak éppen azt nem, hogy melyik településen van a hiba. 
Az online hibabejelentőn ez nem fordulhat elő, mert addig nem tudja elküldeni, amíg nem 
rögzít minden olyan információt, ami valóban szükséges ahhoz, hogy beazonosítható legyen a 
hibahely.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Csatorna utcán van 3 nagyfeszültségű oszlop, ami ferde, a 
következő viharnál akár ki is dőlhet.  
 
Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó: Azt javaslom az önkormányzatnak, hogy ilyen 
estben jelentsék, akár fényképpel, mert a kollégák meg fogják vizsgálni. Az önkormányzatnak 
felelőssége már nem lesz. A Hálózatelosztónak kell megvizsgálnia a helyzetet, hogy az 
valóban baleset- vagy életveszélyes e. Ha annak minősül, akkor oszlopcserét végeznek.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: A bejárónk oldalánál is van egy ilyen oszlop. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lefényképezzük ezeket az oszlopokat és elküldjük a képeket. 
Köszönjük szépen a tájékoztatót és az együttműködést is. Bízom benne, hogy a továbbiakban 
is együtt tudunk dolgozni, ahogyan eddig is, mert tényleg sok segítséget kaptunk. Javaslom a 
képviselő-testületnek, hogy fogadjuk el az EDF DÉMÁSZ tájékoztatását. Aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 69/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2014. évi tájékoztató az EDF DÉMÁSZ Zrt. szolgáltatói tevékenységéről Kiszombor 
településen 
 
69/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
EDF DÉMÁSZ Zrt. 2014. évi tájékoztatóját Kiszombor településen végzett szolgáltatói, 
közvilágítás üzemeltetési tevékenységéről. 
 
Az EDF DÉMÁSZ Zrt. tájékoztatója a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- EDF DÉMÁSZ Zrt. - Aradi Roland önkormányzati kapcsolattartó  
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- 21/2015. (II.10.) KNÖT határozat módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

     polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a KEOP pályázattal kapcsolatos 
határozat módosítás. Kérdés, észrevétel? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 70/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: KEOP 4.10.0/N pályázati felhívás alapján benyújtott - Napelemes fejlesztések 
megvalósítása Kiszombor Nagyközség Önkormányzat intézményeiben tárgyú pályázathoz 
önerő biztosítása tárgyú 21/2015. (II. 10.) KNÖT határozat módosítása  
 
70/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEOP 
4.10.0/N pályázati felhívás alapján benyújtott - Napelemes fejlesztések megvalósítása 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzat intézményeiben tárgyú pályázathoz önerő biztosítása 
tárgyú 21/2015. (II. 10.) KNÖT határozat módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 21/2015. (II.10.) KNÖT 
határozatával döntött a KEOP-4.10.0/N pályázati felhívás alapján „Napelemes fejlesztések 
megvalósítása Kiszombor Nagyközség Önkormányzat intézményeiben” pályázathoz önerő 
biztosításáról. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 21/2015. (II.10.) KNÖT 
határozatának 3. pontját – az önerő összegére tekintettel - az alábbiak szerint módosítja: 
 
„3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – a 1841/2014. (XII. 29.) 
Korm. határozatra, valamint a KEOP IH – Környezet és Energia Operatív Program Irányító 
Hatóság K-2015-KEOP-4.10.0/N/14.-0058232/308 számú határozatára tekintettel – akként 
határoz, hogy a határozat 1. pontjában meghatározott pályázathoz kapcsolódó projektet az 
eredeti műszaki tartalomnak megfelelően (német napelem és osztrák inverter kerül 
felszerelésre), teljes körűen kívánja megvalósítani, az ehhez szükséges önerő 6.182.601,- Ft 
összegét az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja.” 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEOP-4.10.0/N 
pályázati felhívás alapján „Napelemes fejlesztések megvalósítása Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzat intézményeiben” pályázathoz önerő biztosítása tárgyban hozott, 21/2015. 
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(II.10.) KNÖT határozata jelen módosítással nem érintett rendelkezései a továbbiakban is 
változatlanul érvényesek. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Határbástya Kft. kérelme nyitva tartás módosítása iránt  
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a kérelem a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Határbástya Kft. kérelmet nyújtott be nyitva tartás 
módosítása iránt. Tárgyaltunk velük, kértük, hogy legalább 18 óráig legyenek nyitva.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Vállalták?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen. Az a probléma, hogy nincs szakács. Azt szeretnék, 
hogy elvégzik a mesterképző tanfolyamot és tanulókat alkalmaznának.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A szakácshiányra hivatkoztak?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, nem tudják megoldani, hogy mindig legyen reggeli, 
nappali és az esti főzésre.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor ezek szerint volna rá igény, hogy tovább legyen nyitva?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem valószínű. Jó rendezvények vannak hétvégén, és ha 
kérjük őket, akkor rendelkezésre állnak, esküvőket tartanak, együttműködnek. Aki egyetért 
azzal, hogy az étterem 2015. május 1. napjától 2015. szeptember 30. napjáig 11 és 18 óra 
között legyen nyitva, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 71/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Határbástya Kft. kérelme nyitva tartás módosítása iránt 
 
71/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Határbástya 
Kft. kérelme nyitva tartás módosítása iránt tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rónay-kúria éttermet (6775 
Kiszombor, Szegedi u. 1/A.) - a 2013. június 6. napján megkötött Szolgáltatási szerződés 
alapján – működtető és üzemeltető Határbástya Kft-nek (székhely: 6772 Deszk, Alkotmány u. 
52., telephely: 6775 Kiszombor, Szegedi u. 1/A.) a Szolgáltatási szerződés II.6. pontja alapján 
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benyújtott kérelmére hozzájárul ahhoz, hogy a Rónay-kúria épületben működő nyilvános 
étterem 2015. május 1. napjától 2015. szeptember 30. napjáig 11 és 18 óra között legyen 
nyitva, továbbá rendezvények alkalmával a vendégek igényeihez alkalmazkodva. 
 
A határozatról értesül: 

- Határbástya Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Csatlakozás a TÖOSZ Történelmi Városok és Települések Hálózatához 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a szándéknyilatkozat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Következő előterjesztés a TÖOSZ Történelmi Városok és 
Települések Hálózatához történő csatlakozás. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Milyen kötelezettséggel jár?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem jár kötelezettséggel. Veszprém polgármestere indította a 
kezdeményezést. Nem jár anyagi vonzattal. Csongrád megyéből eddig nincs benne más, csak 
Kiszombor lesz egyelőre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Lesz-e ennek tartalmi háttere?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Adjuk meg az esélyt magunknak. Nem kell érte fizetni. Aki 
egyetért a csatlakozással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 72/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Csatlakozás a TÖOSZ Történelmi Városok és Települések Hálózatához 
 
72/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a csatlakozás a 
TÖOSZ Történelmi Városok és Települések Hálózatához tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Zongor Gábor, a TÖOSZ 
főtitkára megkeresésére akként határoz, hogy Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
tagként csatlakozik a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége Történelmi Városok 
és Települések Hálózatához.  
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert arra, hogy a csatlakozással 
kapcsolatos szándéknyilatkozatot és adatlapot aláírja, valamint a csatlakozással kapcsolatos 
egyéb jognyilatkozatokat megtegye.  
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A határozatról értesül: 
- TÖOSZ – Dr. Zongor Gábor főtitkár 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Kiszombor, Csatorna u. 11. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Csatorna u. 11. szám alatti ingatlan felajánlása 
megvételre a következő döntési javaslat. Képviselő-testületi döntés, hogy vásárolunk-e 
ingatlant. Vélemény, javaslat?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Voltunk a gyermekvédelmi tanácskozáson. Ott elhangzott egy adat, 
ami elgondolkodtató. 718 fő 18 év alatti gyermek van most a faluban, ez kb. ötöde, hatoda a 
lakosoknak, a negyede helyett. Az merült fel bennem, hogy pár éve megszüntettük az első 
lakáshoz jutók támogatását, mert nagyon kicsi összeg, 150.000,- Ft volt. Az ingatlanárakhoz 
képest ez alacsony volt. 25 éve még nagy pénzt jelentett házvásárlásnál, csábította ide azokat, 
akik itt szerettek volna letelepedni. Nem tudtuk követni a házárakat, nem tudtuk növelni ezt 
az összeget, megszüntettük. Évente ha vásárolnánk 1 vagy 2 ingatlant, amit ugyanúgy 
pályáztatnánk családoknak, majd törlesztenék 5-10-15 éves törlesztéssel. Olyan családokat 
hoznánk ide, akik dolgoznak, 2-3 gyermekük van. Ez csak egy gondolatébresztő. Nem pont 
erre az ingatlanra gondoltam, amit megvételre ajánlottak, de lehetne olyat, amit kicsi 
ráfordítással lakhatóvá lehetne tenni. A pályázat kiírását kidolgoznánk. Lehetne-e erre mód? 
Sok mindenre kihatna.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az első lakáshoz jutók támogatásával nem az volt a cél, hogy 
idehozzunk családokat, hanem hogy a helyiek maradjanak itt. Ha ilyenben gondolkozunk, 
elsődlegesen a helyi fiatalokat kellene támogatni, akik most alapítanak családot. Jó ötlet. De 
ha nem lesz a házakra jelentkező hosszabb ideig, akkor azt karban kell tartani, megóvni az 
állagát.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kamatmentes kölcsönre adnánk, 15-20 évre. Utána kellene járni.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Nagyobb fantáziát látnék egy költségalapú bérlakás építésében, 
pályázat útján, ha van erre lehetőség. A régi használt házon mindig van javítanivaló.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha végigmegyünk a falun, látjuk, hogy minden utcában 3-4 üres 
ház van. Ennek nagyrészt az van a hátterében, hogy nincs helyben munkahely, elmennek a 
fiatalok. Egymás mellett vannak üres házak. Ha utánajárnánk, megnéznénk, hogy van-e erre 
lehetőség, pályázat útján mi döntenénk el, hogy ki kapja a lakást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudok költségalapú bérlakásépítésre kiírt pályázatról. 
Fel kellene mérni, hogy lenne-e rá igény. Amikor 2005-ben építettük a bérlakást, emlékszem, 
azt hitték, nem lesz majd bérlő. Egyetértek, de nem tudom, az lenne-e a megoldás, hogy 
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házakat vegyünk. Azon is kellene gondolkodni, hogy visszaállítjuk a régi rendszert, az első 
lakáshoz jutók támogatását, magasabb összeggel, mint korábban. Akinek van megtakarítása és 
még szocpolt is kaphat, érdekeltsége lenne benne. Ez nem az a réteg, aki semmit sem tudna 
mellétenni. Ezt támogatnám inkább. Publikussá kellene tenni, elő kellene készíteni. Azt 
gondolom, Kiszombor élhető falu, óvodánk, bölcsődénk, jól felszerelt iskolánk, 
sportcsarnokunk van, az egészségügyi ellátórendszer nagyon jó, művelődési házunk, 
könyvtárunk szép lesz, műemlékeink vannak. Odafigyelünk a falu állapotára, közterületekre. 
Ez nem elég, sajnos azt tapasztaljuk, hogy öregszik a lakosság, ürülnek ki a házak. Sokan 
külföldre mennek, ezért üres a házuk, nem csak azért, mert kihalnak. Ezt kezelni kellene, 
hátha ezzel a támogatással csábítóvá válhatna Kiszombor, 5-800.000,- Ft-ot kellene egy adott 
évben a költségvetésből kiszakítani. Az eladóknak is jó lenne. Másik dolog, ha egy 
önkormányzat, mint vevő fellép, akkor az felverné az árakat. Ezek 70-es években épült házak, 
sokat kell rá költeni, ablakcsere, fűtéskorszerűsítés, több millió Ft-os költséget jelentene.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem gondoltam, hogy nagyon fel kellene újítani, hanem csak 
annyira, hogy be lehessen költözni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha az önkormányzat ad bérbe egy házat, azután nem tudnak 
szocpolt igénybe venni. Az pluszjuttatás. Ha a költségvetésből vesszük meg, akkor ez neki 
nem jár.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha ezt a házat ő törleszti?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha jön egy 3 gyermekes család, odaadja neki az 
önkormányzat az önkormányzat által megvásárolt 70-es években épült házat, akkor ennek az 
embernek kerül, mondjuk 7.000.000,- Ft-jába. Elkezdi törleszteni, nem tud igazán ablakot 
cserélni, mert arra már nem futja, de a 7 milliós házat lehet, hogy meg tudta volna úgy venni, 
ha van saját pénze és még a szocpolt igénybe veszi. Esetünkben a szocpolt nem tudja igénybe 
venni. Sok kérdés felmerül.  
 
Tóth András képviselő: A lényeg az, hogy megállítsuk a gyermeklétszám csökkenését. 
Akármennyire lehet lakható egy falu, ha nem laknak benne. Teljesen mindegy, megveszi-e az 
ingatlant az önkormányzat vagy kidolgozunk egy olyan stratégiát, ami vonzza ide a 
családokat és itt tartja a fiatalokat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha az önkormányzat megvesz egy házat, az nagyon sok pénzt 
leköt. 5-7 millió Ft egy ház. Kap rá 20-30 évet, hogy ezt letörlessze, mikor jutunk újra a 
pénzünkhöz? Ha a költségvetésből 2 házat megveszünk, akkor 14 millió Ft odavan. Mennyi 
fog évente visszajönni? Ha egy nagyon kicsi vályogházat vesz meg valaki, azt alá kell 
szigetelni, meg kell csinálni az aljzatot, tetőt, faanyagot cserélni, nagyon drága.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nekem is az a variáció tetszik jobban, ha magasabb összegű 
támogatást adnánk az első lakáshoz jutóknak. Ott látom a problémát, ha valaki beköltözik egy 
önkormányzati ingatlanba, akkor felújításra nem lesz pénze.  
 
Tóth András képviselő: Abban igaza van Balázs Zoltán képviselő úrnak, hogy 
mindenképpen itt kell tartani valahogy a fiatalokat. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Érdekes, ha megkeressük a Munkaügyi Központot, hogy 
kellene ember, és ha megkeressük ezeket az embereket, látjuk, hogy feketén dolgoznak. Nagy 
a fekete foglalkoztatás, nem Kiszomboron, eljárnak vidékre. Nincsenek bejelentve.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha olyan munkahelye lenne, ahol megkapja rendesen a bért, akkor 
nem dolgozna úgy.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Próbálja az állam kitisztítani a fekete foglalkoztatást. Ettől 
függetlenül sokan nem jelentik be a dolgozókat. Volt korábban az állam részéről ház 
felajánlás, amikor valaki eladósodott devizahitel miatt. Úgy kellett volna tennünk, hogy 
minden házat megveszünk és bérbe adjuk annak, aki benne lakik. Azzal, igaz, 
ingatlanvagyonhoz lehetett volna jutni, de nem lehetett volna válogatni és a felújítás is sokba 
került volna. Most a Vagyonkezelő vásárolja fel ezeket a házakat, kötik a bérleti 
szerződéseket a tulajdonosokkal és majd egyszer vissza lehet vásárolni. Ráadásul a 
jogszabályban úgy volt, úgy emlékszem, ha az állam költ rá, értéket növeli. Ha az 
önkormányzat vásárolta meg és az önkormányzat költött rá, az nem értéknövelő beruházás lett 
volna. Majd elő kell készíteni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A költségvetésben biztosítani kell rá fedezetet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gondolkozzunk rajta és meglátjuk.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Lehet, hogy az első lakáshoz jutók 
támogatását az átalakult települési támogatásba bele lehet tenni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kerestem miniszter úr kapcsolattartóját, Szél Istvánt, 
Székkutas polgármesterét, lesz-e tűzifa támogatás az idén. Mivel átalakult a szociális 
segélyezési rendszer, lehet még külön pénzekből is igényelni és ebből nem tudjuk, lesz-e 
szociális tűzifa támogatás. A minisztériumban sem tudtak még mondani semmit. Ha nem lesz, 
akkor nagyon vigyázni kell a pénzünkre. Ha lesz, akkor sokkal jobban kellene költeni, mert 
elszámolási kötelezettségű. Utána kell nézni, hogy ezt a lakástámogatást bele lehet-e tenni. 
Aki egyetért azzal, hogy ne vásároljuk meg a Csatorna u. 11. szám alatti házat, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 73/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Csatorna u. 11. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre 
 
73/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Csatorna u. 11. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megköszöni az 
ingatlantulajdonosnak, hogy felajánlotta az Önkormányzatnak a Kiszombor, Csatorna u. 11. 
szám alatti ingatlant megvételre, azonban a tulajdonjog megszerzésének lehetőségével nem 
kíván élni, tekintettel arra, hogy Önkormányzatunk már elegendő hasznosítható ingatlannal 
rendelkezik. 
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A határozatról értesül: 
- Hodosy Imréné ingatlantulajdonos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
- Árajánlatok „Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelez ésére 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és az árajánlatok a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az árajánlatok „Kiszombori 
Híradó” nyomdai kivitelezésére. Elégedettek voltunk az eddigi szolgáltatóval is. Amikor 
először adták az árajánlatot, akkor 27 % ÁFÁ-t szerepeltettek, de azóta már van ISSN kódunk 
és 5 % ÁFÁ-t fizetünk. A Makói Mozaik Kft. képviselője azt mondta, nekik 2 nap kell a 
kiadásra, mire nyomdába tudják adni. A Kft-vel van kapcsolata több civil szervezetnek is. Ha 
a Kft-t választjuk, akkor nagyon oda kell figyelni, mert tavaly is volt egy anyag, ami nem 
látszott az újságban. Van-e javaslat? Aki egyetért azzal, hogy a nyomdai kivitelezés 
elvégzésével a Makói Mozaik Kft-t bízzuk meg, mivel a legalacsonyabb árajánlatot adta, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 74/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Árajánlatok „Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelezésére 
 
74/2015.(IV. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az árajánlatok 
„Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelezésére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
önkormányzat hivatalos információs lapja, a „Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelezésének 
elvégzésével a Makói Mozaik Kft-t (6900 Makó, József A. u. 4.) bízza meg - a jelenleg 
hatályos megbízási szerződés felmondását követően -, tekintettel arra, hogy a szolgáltatásra a 
legkedvezőbb árajánlatot adta. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a nyomdai 
szolgáltatásra vonatkozó megbízási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül:  
- Makói Mozaik Kft.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A jelenlegi szerződést fel kell mondani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szerződésben foglaltak szerint felmondjuk az s-Paw 
Kereskedelmi és Szolgáltató Bt.-vel a megbízási szerződést 2015. május 31. napjával, aki 
ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 75/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az s-Paw Kereskedelmi és Szolgáltató Bt.-vel nyomdai szolgáltatásra megkötött 
megbízási szerződés felmondása 
 
75/2015.(IV. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az árajánlatok 
„Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelezésére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
önkormányzat hivatalos információs lapja, a „Kiszombori Híradó” nyomdai kivitelezésének 
elvégzésével kapcsolatos nyomdai szolgáltatásra az s-Paw Kereskedelmi és Szolgáltató Bt.-
vel (6794 Üllés, Bem József u. 7., képviseli: Szabó Erik ügyvezető) 2013. szeptember 12. 
napján, 2013. szeptember 15. napjától határozatlan időre megkötött Megbízási szerződést – a 
Megbízási szerződés 8. pontja alapján rendes felmondással - 2015. május 31. napi hatállyal 
felmondja.  
 
A határozatról értesül:  
- s-Paw Kereskedelmi és Szolgáltató Bt. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
- „Kispiac” próba jelleggel történő megtartása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Következik a kispiac próba jelleggel történő megtartásának 
megbeszélése. Igazából zöldséget árulhatnak az őstermelők. Vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Bolhapiacként nem lehet megtartani?  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Közterületen a rendelet szerint nem lehet, 
csak ezeket a meghatározott termékeket árulni. A piac zárt terület, aminek megvannak a 
feltételei.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ahol szeretnénk, az zárt terület.  
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Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Az nem piacnak van minősítve. A piacnak 
közegészségügyi, építési feltételei vannak. Közterületnek nem minősül, mert be van kerítve.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Muszáj piacnak nevezni? Azért nem nevezhetjük piacnak, 
mert nincsenek meg az infrastrukturális feltételei.  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Piacnak nem lehet, mert nincsenek meg a 
feltételei. Udvar.  
 
Tóth András képviselő: A világ minden táján az emberek kiviszik a lomjaikat eladni, a ház 
előtt is lehet árulni. Itt nem lehet?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ez a terület se nem közterület, se nem piac.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Közterület a Kisteleki tér.  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Ott nem lehet bolhapiac, mert közterületen 
csak meghatározott termékeket lehet árusítani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek az volt a célja, hogy megpróbáljuk, hogy kimennek-e 
az emberek. De az a probléma, hogy nem lesz az önkormányzatoknak piacépítésre lehetősége. 
Most a vidékfejlesztési programokban nincs benne. Civilek, gazdák szövetségei pályázhatnak.  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Nem lehet például vegyi árut árulni 
közterületen.  
 
Tóth András képviselő: Ez mindenkire vonatkozik, aki a piacon árul?  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Nem, csak arra, aki vegyi árut árusít.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mi legyen az időpontja a kispiacnak?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Vasárnap délelőttöt javaslom.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ballagás amikor van, ne ütközzön az időpont. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Pünkösdi bolhapiac. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pünkösd utáni hétvége? Május 31-e, vasárnap. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mi legyen a neve?  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A „Mi udvarunk”. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A „Mi udvarunk” legyen a neve. Hány órakor?  
 
Balázs Zoltán képviselő: 8-tól 12-ig. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: 7-től 12-ig. Mire kipakolnak az is idő.  
 



27 

 

Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Zöldség, gyümölcs és bolhapiac?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Legyen zöldség, gyümölcs és bolhapiac.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Bárki árulhat?  
 
Tenczerné Bajusz Ilona igazgatási csoportvezető: Igen, kirakodóvásár.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt képviselő-testület! Aki egyetért azzal, hogy május 
31-én próba jelleggel tartsunk zöldség, gyümölcs és bolhapiacot, kérem, kézfeltartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 76/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Kispiac” próba jelleggel történő megtartása 
 
76/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Kispiac” 
próba jelleggel történő megtartása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 11/2015. (I.27.) KNÖT 
határozatával döntött arról, hogy a helyi termelői piaccal kapcsolatos lakossági igények 
felmérése érdekében próba jelleggel – amennyiben az időjárási viszonyok megfelelőek – 
kispiac tartását szándékozik meghirdetni, amelynek helyéül a Kiszombor, Nagyszentmiklósi 
u. 7. számú épület melletti üres területet jelöli ki.  
 
A Képviselő-testület fenti határozatára tekintettel a „kispiac” próba jelleggel történő 
megtartásának időpontjául 2015. május 31. napját (7.00 – 12.00 óra között) határozza meg 
„Mi udvarunk” elnevezéssel a helyi őstermelők részére zöldség és gyümölcs árusítása, 
valamint a helyi lakosoknak „bolhapiac” céljából.  
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Idősek klubja népdalköre és tánccsoportja támogatása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Idősek klubja népdalköre és tánccsoportja támogatása. Van-e 
javaslat az összegre? Tavaly is segítettünk a népdalkörnek. Jó szállodában lesznek. Külön 
buszokat kérnek a Volántól, bejelentik az utazást és egy segítőjáratot biztosítanak nekik.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Igen, az óvodások is úgy szoktak utazni, kedvezményes.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom a támogatást mindenképpen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly 150.000,- Ft támogatást kaptak.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom a 200.000,- Ft-ot.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Én is arra gondoltam.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 200.000,- Ft támogatást biztosítsunk 
a népdalkör szállásdíjához, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 150.000,- Ft-tal támogassuk a 
népdalkör szállásdíját, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 77/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Idősek klubja népdalköre és tánccsoportja támogatása  
 
77/2015.(IV. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Idősek 
klubja népdalköre és tánccsoportja támogatása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szociális és 
Gyermekjóléti Intézmény vezetőjének kérelmére, az Intézmény Idősek klubja népdalkörének 
és tánccsoportjának az Országos Nyugdíjas Ki Mit Tud? versenyen történő részvétele 
szállásdíjához 150.000,- Ft összegű támogatást biztosít az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetésében az önkormányzat tulajdonában lévő diszkont kincstárjegy értékesítésének 
terhére. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató a Kiszomborért Alapítvány tevékenységéről  
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kiszomborért Alapítvány tájékoztatása. Van-e a 
tájékoztatóval kapcsolatban észrevétel? Aki a tájékoztatót tudomásul veszi, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 78/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiszomborért Alapítvány tevékenységéről 
 
78/2015.(IV. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiszomborért Alapítvány tevékenységéről tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébet, a Kiszomborért Alapítvány elnökének tájékoztatóját. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiszomborért Alapítvány 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
tevékenységéről. Milyen támogatást szeretne a Honismereti Kör biztosítani a gyermekeknek?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Könyveket, ilyesmire gondoltak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki a tájékoztatást tudomásul veszi, kérem, kézfeltartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 79/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről 
 
79/2015.(IV. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébet, a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnökének tájékoztatóját. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Selejtezett könyvek értékesítése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a selejtezett könyvek 
értékesítése. 100,- Ft/db áron javasoljuk a leselejtezett könyveket értékesíteni. El tudjuk adni 
100,- Ft-ért?  
 
Kelemen Gabriella könyvtáros: Igen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A maradékot a MÉH-be elviszik. Ha értékes könyvünk van, a 
Helytörténeti Gyűjteménybe kellene átvinni. Van-e más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy 
100,- Ft/db áron kerüljenek értékesítésre a leselejtezett könyvek, kérem, kézfeltartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 80/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Selejtezett könyvek értékesítése 
 
80/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a selejtezett 
könyvek értékesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 
Közművelődési Könyvtár (6775 Kiszombor, Szegedi u. 2/B.) állományából a 3/1975. 
(VIII.17.) KM-PM együttes rendelet alapján, természetes elhasználódás címen selejtezésre 
került könyvek 100,- Ft/db áron értékesítésre kerüljenek elsősorban a helyi lakosság számára.  
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kelemen Gabriella könyvtáros 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- EMVA gépjárműbeszerzés pályázat 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő témánk két döntést érint. Az egyház 
megkeresett a gépjármű beszerzési pályázattal kapcsolatban. Varga Attila atya a püspökség 
képviselőjével, Sztrémi Zsuzsannával jött el a megbeszélésre. Időre kellett mennem 
tárgyalásra, így jegyző úrral beszéltek. Hoztak támogató nyilatkozatot és tájékoztatást. Az 
általuk megküldött határozati javaslat a következőket tartalmazza: „A Képviselő-testülete 
megtárgyalta az Európai Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Alapból nyújtandó a vidéki 
gazdaság és lakosság számára nyújtott alapszolgáltatások fejlesztésére 2015-től igénybe 
vehető támogatások részletes feltételeiről szóló 21/2015. (IV. 17) MvM rendelete alapján 
elkészített pályázatát. A pályázattal és a pályázat mellékletét képező szakmai programmal a 
Képviselő-testület egyetért. A pályázat benyújtását és sikeressége esetén megvalósítását 
támogatja, jóváhagyja, a szakmai program megvalósítására megállapodást köt.” A szakmai 
programot jegyző úr átnézte, ebben a szakmai programban benne van például: orvosi 
szolgáltatások, szakorvosi intézménybe való eljutás biztosítása; gyermekek, 
gyermekcsoportok szállítása; közreműködés szociális alapszolgáltatásokhoz való 
hozzáférésben; közreműködés az étkeztetésben, a közösségi és szociális információk 
szolgáltatásában. Egészségügyi ellátáshoz való hozzájutás segítése: a betegek háziorvosok és 
egyéb egészségügyi intézménybe történő szállítása. Óvodások logopédiai és egyéb fejlesztő 
foglalkozásokra, úszásoktatásra, művészeti iskolába történő elszállítása; sportolási 
lehetőségek elérése kulturális intézményekben. Nyugdíjasok, sportolók szállítása. 
Önkormányzati feladatok ellátásában való közreműködés: ételszállítás helyi intézményekbe, 
árubeszerzés az önkormányzat intézményei számára. A szakmai program sok olyan feladatot 
tartalmaz, ami az önkormányzat alapfeladatai körébe tartozik és erre működési engedéllyel 
rendelkezünk. A szociális ellátási körben működési engedélyünk van és ellátjuk az étkeztetést, 
a házi segítségnyújtást és a nappali ellátást. Az szerepel a nyilatkozatban, hogy megállapodást 
kötünk a megvalósításra, ezt mi aggályosnak tartottuk, mert gyakorlatilag olyan feladatokra 
kötnénk megállapodást, ami az önkormányzati feladatokban benne van. Ez így számunkra 
elfogadhatatlan, mert ha a feladatról döntünk, hogy lássák el ők, akkor az egészet ki kell 
szervezni az önkormányzati körből és be kell szervezni az egyház ellátási feladataiba. 
Valóban ki van írva az egyházak részére is a pályázat, de azért, mert ugyanúgy elláthat 
falugondnoki szolgálatot, szociális étkeztetést, házi gondozást és nappali ellátást. A szakmai 
programjuk azokból áll, ami az önkormányzatnál is megvan. Úgy gondolom, nincs 
szándékunk arra nézve, hogy ezt a feladatellátást hosszútávon átadjuk az egyház részére. 
Egyszer próbálkoztunk, ami arról szólt, hogy a bentlakásos ellátási formát esetleg átadjuk. 
Aggályosnak tartjuk ezt aláírni, igaz, működési engedélyt nem kér a pályázat, de kéri a 
szakmai programot, ami nagyon jó, de nagy része ugyanaz, ami az önkormányzati szakmai 
programokban szerepel.  
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Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Kiegészítésként annyit elmondanék ehhez, hogy a pályázat, 
olvasatom szerint, nem kér együttműködési megállapodást, nyilatkozatot. Ez számomra 
értelmezhetetlen volt, erre miért van szükség. Megkérdezték, hogy az önkormányzat pályázik-
e. Tájékoztattam, hogy ezzel kapcsolatban előterjesztés készül a képviselő-testület számára. 
Ha egy településről több pályázó van, akkor rontják egymás esélyeit. A másik dolog, 
elmondták, a szakmai program általános, amiben minden benne van, de nem kötelező 
mindennek benne lennie. Arra nem tudtam választ adni, hogy mire pályázzanak, vagy mi 
legyen benne, de nyilván azokat, amiket polgármester asszony elmondott, amiket az 
önkormányzat lát el, arra mondtam, hogy ne nagyon pályázzanak. Nem lesz igazán feladata 
adott esetben étkeztetésben vagy egyéb szociális ellátásban. Kötelező önkormányzati feladat, 
mint alapszolgáltatás, ráadásul Társulásban vagyunk Ferencszállással és Klárafalvával ezekre 
a feladatokra. Amire véleményem szerint esetleg pályázhatnának azok a pluszok, amiket az 
önkormányzat nem lát el, amennyiben ők ezt akarják, de konkrétumot nem mondtak ezzel 
kapcsolatban. Ilyen lehet például a gyerekek vagy az idősek szállítása, a szakorvosi rendelésre 
történő szállítás. Arra is felhívtam a figyelmüket, hogy ez komoly kötelezettségekkel jár, mert 
ezt a feladatot utána el is kell látni, menetlevelet kell vezetni, CASCO biztosítást kell kötni, 
embert kell alkalmazni, aki vezeti, benzint kell fizetni és ingyenesen kell biztosítani. A 
szakmai programnak pedig arra kell kiterjednie. Nem értettem, miért kell a nyilatkozat. Amit 
a testület esetleg megtehet, egyetért azzal, hogy beadják a pályázatukat azokra a feladatokra, 
amit az önkormányzat nem lát el. Egy településről 3 pályázatot lehet beadni, ha több érkezik, 
akkor érkezési sorrendben fogadják be. Előzetesen számolgattunk: összesen 50 pontot lehet 
összegyűjteni, az egész településről beszélek, ha a településről bárki pályázik, nyilván a 
célterületet finomíthatja, de azonos statisztikai adatok érhetők el. 50 pontból minimum a felét 
el kell érni. Legjobb esetben, ha az önkormányzat pályázna, akkor 32 pontot érne el. Vannak 
indikátorok, amelyek vizsgálják, hogy milyen a település ellátottsága, milyen szolgáltatások 
működnek helyben, a postától az óvodáig, stb. és javarészt ezek működnek itt a településen. 
Háromnak kell hiányozni ahhoz, hogy 2 pontot kapjunk. Esetleg a munkanélküliségi ráta ér 
pontot. A gépjárművek aránya is elég magas. Első célterület a falu- és tanyagondnoki 
szolgáltatás. Nagyon sok településről nem tudok, akik ebben gondolkodnának. A második 
célterület az, amiben ki van nyitva egy képlékeny rész, ami az egyéb közösségi szolgáltatás, 
de ez is a közlekedés irányába hat, de mellette bekéri ugyanúgy a szakmai programot, amit az 
SzCsM rendelet és a szociális törvény alapján kell elkészíteni, ez pedig konkrétan a szociális 
alapszolgáltatásokra terjed ki és a szakellátásokra, de ez estünkben nem lényeges.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Összefügg a kettő. Dönteni kell, hogy az önkormányzat 
pályázzon-e. Ezekre a feladatokra lehet pályázni, szakmai programmal.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Összefügg a kettő, ha pályázik az önkormányzat, mire pályázik, 
milyen szociális vagy egyéb ellátásra, amire ingyenesen biztosít 5 évig gépjárművet. Az 
előterjesztés tartalmazza az igényelhető támogatási összegeket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ellátjuk az étkeztetés, a házi segítségnyújtás és a 
családsegítés feladatát. Végül is az étkeztetés lenne talán az egyetlen feladat, amire tudunk 
pályázni.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Hogyan jönne ki ár-érték arányban, hogy azt a 20 adag ételt egy 
mikrobusszal vinnék ki naponta? Most kerékpárral viszik. Lehetne kismotorral is ételszállító 
ládában. 
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Gazsi Gábor képviselő: Az a kérdés merül fel, hogy tegyük fel, mikrobuszra pályázunk, az 
hány személyes?  
 
Szirbik Imre alpolgármester: 9 személyes, az kevés bármire is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha étkeztetéshez pályázunk, akkor csak arra használható.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azok az aggályok jutnak eszembe, amikor annak idején, 
nagyon régen iskolabuszra pályáztunk. Csak társulással működött a Volánon keresztül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 12,5 millió Ft-ot adott az önkormányzat, a Volán ezt 
kipótolta, több mint 20 millió Ft volt a busz. A Volán működtette. Utána maradványértéken 
adtuk el. A fenntartási idő alatt fizetett bérleti díjat. Arra nem fizettünk rá. A Volán 
biztosította a sofőrt, a szemlézést.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Amikor kellett, akkor itt volt.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az volt az alku, hogy ha kellett nekünk busz, kaptunk, 
nem ragaszkodtunk ahhoz a buszhoz. Ilyenkor, azon túl, hogy meghatározott feladatokat lát 
el, megvannak ugyanazok a kötöttségei: sofőr, szerviz.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Tegyük félre a pályázatot. Gondolkozzunk rajta, kell-e nekünk 
busz. 
 
Szirbik Imre alpolgármester: Ilyen 9 személyes nem.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Igen, 9 személyes tényleg nem jó, mert kicsi.  
 
Tóth András képviselő: Olyan kellene, amibe legalább a focicsapat elfér például. Vagy az 
iskolában használni tudják. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Azt kell tudni, hogy vagy egy 5 személyes dzsipről van szó, 
amire 5 millió Ft-ot lehet igényelni, vagy egy 8+1 személyes mikrobusz, amire 8 millió Ft-ot 
lehet igényelni. Nincs más lehetőség ebben a pályázatban.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Úgy gondolom, hogy van jogosultsága egy ekkora településen egy 
ilyen kisbusznak. Függetlenül attól, hogy ez pályázatból lesz, vagy nem. Igenis lenne rá 
igény. Biztosan vannak ellenérvek, de úgy gondolom, hogy itt kellene. Nálunk sokkal kisebb, 
300 fős települések is vásárolnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Falu- és tanyagondnoki feladatra vásárolják. Azért van a kis 
településeknek, mert a házi gondozás nem kötelező feladatuk. Mórahalom környékén 
tanyagondnoki, Klárafalva környékén falugondnoki szolgáltatást nyújtanak.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem mindegy, hogy az adott település külterületéről kell több 
kilométerről bejönni vagy a településen belül a saját önkormányzat szolgáltatásait biztosítani, 
vagy utaztatni valahová a település lakosait.  
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Balázs Zoltán képviselő: Ezek a települések nem azért veszik meg azt a kisbuszt, hogy 
speciálisan ezt a feladatot ellássák, hanem azért, mert kell, mert az ott lakókat tudja szállítani. 
Sok mindenre fogják használni. Nem fogják ellenőrizni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Menetlevelet kell vezetni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Úgy gondolom, hogy egy buszra ennek a településnek szüksége 
van. Most adtunk támogatást a népdalkörnek, igaz, hogy nem utazásra, de egyéb költségekre.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Mekkora buszra gondol?  
 
Balázs Zoltán képviselő: 20-22 fősre. Ennek kellene utánajárni, hogy milyen fenntartási 
költségei vannak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben a pályázatban nem lehet megvenni ekkora buszt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor pályázaton kívül. Ki lehetne használni, akár bérbe adnánk, 
akár ha mi utaztatnánk. Önmagát fenntartaná a busz. Szerződést kötünk sofőrrel. Biztos lenne 
rá megoldás. Nem kellene drága bérbuszt fogadni. Egy osztály, egy óvodai csoport mehetne 
vele. Sokszor azért nem viszik kirándulni a gyerekeket, mert drága az utazási költség. Meg 
kellene fontolni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A másik jármű csak terepjáró lehet?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, csak az lehet. A tanyagondnoki feladat miatt, hogy 
külterületen könnyen közlekedjen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Erre a feladatra, amire lehet pályázni, felesleges.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Döntsünk a járműbeszerzési pályázatról. Javaslom, hogy ne 
adjunk be pályázatot, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 81/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: EMVA gépjárműbeszerzés pályázat 
 
81/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az EMVA 
gépjárműbeszerzés pályázat tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból nyújtandó, a vidéki gazdaság és a lakosság 
számára nyújtott alapszolgáltatások fejlesztésére 2015-től igénybe vehető támogatások 
részletes feltételeiről szóló 21/2015. (IV. 17.) MvM rendelet alapján új gépjármű beszerzésére 
nem kíván pályázni.  
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A támogatói nyilatkozat gyakorlatilag szükségtelen a 
pályázathoz.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Esetleg egy áthidaló megoldásként olyan határozatot lehetne 
hozni, amiben a képviselő-testület az egyháznak az olyan jellegű pályázatát támogatja, ami az 
önkormányzat által ellátott feladatokon kívülre vonatkozik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Támogatjuk az egyház pályázatát, amennyiben egyéb 
közösségi célú szolgáltatást kíván nyújtani, ami az önkormányzati feladatellátáson túl a helyi 
lakosoknak többletszolgáltatást jelentenek, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 82/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nagyboldogasszony Plébánia pályázatának támogatási kérelme 
 
82/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Nagyboldogasszony Plébánia pályázatának támogatási kérelme tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy a 
Nagyboldogasszony Plébánia (6775 Kiszombor, Szent István tér 2.) pályázatot nyújtson be az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból nyújtandó, a vidéki gazdaság és a lakosság 
számára nyújtott alapszolgáltatások fejlesztésére 2015-től igénybe vehető támogatások 
részletes feltételeiről szóló 21/2015. (IV. 17.) MvM rendelet alapján gépjármű beszerzésére, 
amennyiben Kiszombor lakossága számára olyan egyéb közösségi célú szolgáltatásokat kíván 
ezáltal nyújtani, amelyek Kiszombor Nagyközség Önkormányzata feladatellátásának körében 
nem szerepelnek, az önkormányzati feladatellátáson túl a helyi lakosoknak 
többletszolgáltatást jelentenek. 
 
A határozatról értesül: 

- Nagyboldogasszony Plébánia – Varga Attila esperes plébános 
- Szeged-Csanádi Egyházmegye – Sztrémi Zsuzsanna pályázati referens 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, beszéljük meg a nagybusz vásárlással kapcsolatos 
felvetést.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ára? Utána kellene járni.  
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Szirbik Imre alpolgármester: Gondolkodtam rajta, nem tudom, mennyire lenne gazdaságos. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Felvetődött a lakásvásárlás és a buszvásárlás is. El kell dönteni, 
hogy az önkormányzat hogyan gondolkozik. A közösség vagyonával vagyongazdálkodik, 
vagy pedig a lakosság számára akar valami pluszt, valamilyen cél szempontjából. Vagyont 
gyarapít, olyanba fektet bele, ami hoz pénzt és abból lehet fejlesztéseket csinálni vagy 
jótékonykodik.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A lakásvásárlás szerintem meg fog térülni, mert itt fog iskolába 
járni a gyerek, itt fog dolgozni. A bölcsődefenntartás is jótékonykodás, mert nem kötelező 
feladat.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az életminőséget javítjuk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor most vagyongazdálkodunk vagy jótékonykodunk? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem is-is kell.  
 
Tóth András képviselő: Miért kell ezt ilyen élesen elkülöníteni?  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Mert ez a két szempont merül fel bárminél.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van Szervezeti és Működési Szabályzat, van önkormányzati 
feladat-ellátási lista, amiben benne van a bölcsőde, így döntött annak idején a testület, 
működtetni kívánja, nem akarja megszüntetni. Igaz, hogy a közösségi pénzt nézni kell, hogy 
mire költjük. Nehéz egy döntés olyankor, amikor támogatunk valamit, időseket, stb. Adtunk, 
de nem túl sokat adtunk, ezek beleférnek. De mindig nézni kell azt is, hogy mibe kerülne 
például a busz. Ezek már fajsúlyos kérdések, mert 20 vagy 25 millió Ft-ot jelentene. Komoly 
közgazdasági kérdés, hogy ki tudnánk-e használni ezt a buszt. Ha 400,- Ft/km-ért viszik el az 
óvodai csoportot, akkor az önkormányzat sem fogja elvinni olcsóbban, csak ennyiért. Attól az 
nem lesz 0,- Ft.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem 0,- Ft, hanem csak az üzemanyagköltséget kell fizetnie. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell fizetni az amortizációt, szemlére kell időközönként 
vinni a buszokat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha egy osztály el akar menni osztálykirándulása, keres egy sofőrt, 
olcsón elviszi.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy busz akkor éri meg a Volánnak is, vállalkozónak is, ha 
az a busz nap mint nap mozog, mert van egy bekerülési költsége. El kell számolni az 
amortizációt, el kell számolni azt, hogy mikor milyen szemlére kell vinni, mert közösségi 
célú. Ezekre nagyon komoly előírások vannak. Karban kell tartani, olajat kell cserélni, 
CASCO biztosítást kell rá kötni és utána jön még a sofőr. De egy busz akkor éri meg, ha 
folyamatosan megy. Ha megnézzük az 1 km-re jutó költségét, valószínű, hogy olcsóbbak 
leszünk, mint a vállalkozók. De ez már jótékonykodás. Ennyi pénzt a buszért szabad-e 
kifizetni? Még garázs is kell. Nem tehetjük meg, hogy a szabad ég alatt tartjuk. Számolni kell. 
Alpolgármester úr erre próbált utalni az előbb?  
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Szirbik Imre alpolgármester: Igen. A busznál egy sofőr nem elég. 4,5 óránként ki kell vennie 
1 óra pihenőt. Ha levezette a megengedett óramennyiséget, utána 45 óra folyamatos pihenő 
kell. Ha például Miskolcon éri, akkor ott kell maradnia. Ha 1 perccel túllépi, nagyon nagy 
büntetést kap. A műszaki vizsga, ha jól tudom, 6 havonta van. Ha jó, ha nem jó, szét kell 
szedni. Drága.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ha az óvoda bérel egy buszt, sokszor van úgy, hogy 
meghatározott időben osztálykirándulások vannak egyszerre. Komolyan egyeztetni kell, hogy 
ki mikor kerül sorra. Mikor érkezik, mert másnap már lehet, hogy indulna a következő 
csoport.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Munkaszerződés kell a sofőrnek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Biztosan van valamilyen alkalmi munkavállalói szerződésük.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Ha valami baj éri a buszt, mentést kell küldeni. Másik buszt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ne csak az ellenérvekről beszéljünk.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Nem látom a gazdaságosságát.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem biztos, hogy haszonnak kell lennie. Lesz egy buszunk, amit 
használhat bárki.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki kell számolni. Lehet, hogy 1 km-re drágább lenne az 
önkormányzatnak, mint mikor a focisták bérelnek buszt.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Úgy gondolom, hogy busz 
működtetése az alaptevékenységbe nem is fér bele, vállalkozási tevékenységnek minősül. 
Külön szabályok vonatkoznak rá, alaptevékenységből erre fordítani nem lehet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az is kérdés, hogy miből tudjuk finanszírozni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Értem a jó szándékot, meg azt, hogy plusz lehetőség. Az 
a baj, hogy nagyon be van szabályozva. Ki kell számolni, utána kell nézni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt javaslom a képviselő-testületnek, hogy erről beszéljünk. 
Alpolgármester úr ehhez a témához ért.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Számolni kell. Utána kell nézni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt kérem, hogy nézzenek utána. Vállalkozóktól érdeklődni 
kell, hogy éri meg.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az egyháznak a pályázatát támogatjuk, ha tényleg beadják, az 
ilyen jellegű szolgáltatás elvileg benne lesz.  
 

 
- Óvoda továbbképzési részvétel támogatása iránti kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
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/A kérelem a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Óvoda továbbképzési részvétel támogatása iránti kérelme.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Tavaly készítettünk Továbbképzési Programot, annak 
része minden évben a beiskolázási terv. A törvény azt írja elő, hogy a fenntartónak 
véleményezni kell azt, kinek a továbbképzését támogatja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki hozzájárulását adja, hogy 1 fő óvodapedagógus 4 féléves 
Tehetségfejlesztő szakvizsgás képzésben részt vegyen, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 83/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Óvoda továbbképzési részvétel támogatása iránti kérelme 
 
83/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az óvoda 
továbbképzési részvétel támogatása iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pedagógus-
továbbképzésről, a pedagógus-szakvizsgáról, valamint a továbbképzésben részt vevők 
juttatásairól és kedvezményeiről szóló 277/1997. (XII. 22.) Korm. rendelet 1. § (7) bekezdése 
alapján hozzájárulását adja ahhoz, hogy a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda rendelkezésére biztosított továbbképzéseket támogatott forrásokból – 
az óvoda Továbbképzési Programjában meghatározott szerint – 1 fő óvodapedagógus 4 
féléves Tehetségfejlesztő szakvizsgás képzésben vegyen részt.  
 
A határozatról értesül: 

- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- XV. Ifjúsági M űvésztelep 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/A megkeresés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: XV. Ifjúsági Művésztelep a következő döntési javaslat. Hány 
főt támogassunk?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Tavaly 6 főt támogatott a képviselő-testület. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy a 6 főt támogassuk.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a XV. Makó és Térsége Ifjúsági 
Művésztelepre 6 fő gyermek részvételi díját biztosítsuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 84/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: XV. Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep 
 
84/2015.(IV.28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a XV. Makó és 
Térsége Ifjúság Művésztelep tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, hogy a település 
tehetséges tanulói is részt vehessenek a 2015. június 15-26. között megtartandó XV. Makó és 
Térsége Ifjúsági Művésztelep munkájában. Ennek érdekében a Dózsa György Általános 
Iskola, valamint a Művészeti Iskola pedagógusai szakmai javaslata alapján delegált 6 fő 
tanuló részvételi díját (egy tanuló részvételi díja bruttó 15.400,- Ft), azaz 6 x 15.400,- Ft/fő 
összeget, azaz 92.400,- Ft-ot az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében az önkormányzat 
tulajdonában lévő diszkont kincstárjegy értékesítéséből biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Makó és Térsége Ifjúsági Művésztelep vezetője Makó 
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Vincze Istvánné bérlő kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vincze Istvánné közös megegyezéssel szeretné megszüntetni 
a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti üzlethelyiség bérleti jogviszonyát. Már nagyon régóta 
nincs nyitva. Jeleztük a bérleti díj elmaradást. Aki egyetért azzal, hogy közös meggyezéssel 
szüntessük meg a bérleti jogviszonyt, hátralékát pedig részletekben fizesse ki, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 85/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Vincze Istvánné bérlő kérelme 
 
85/2015. (IV. 28) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Vincze 
Istvánné bérlő által benyújtott kérelmet, melyben az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épületben általa bérelt 26 m2 nagyságú üzlethelyiségre 
vonatkozó bérleti szerződésének közös megegyezéssel, 2015. április 30-i hatállyal való 
megszüntetését kérte és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Vincze Istvánné bérlő 
kérelmének helyt ad és az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám 
alatti épületben általa bérelt 26 m2 nagyságú üzlethelyiségre vonatkozó bérleti jogviszonyát 
közös megegyezéssel, 2015. április 30. napjával megszünteti, egyidejűleg felhívja a bérlőt, 
hogy a helyiséget eddig az időpontig ürítse ki, adja le, továbbá a helyiségbérlettel 
összefüggésben felmerülő közüzemi díjakat rendezze.  
 
A Képviselő-testület a bérlő bérleti díj hátralékával kapcsolatos részletfizetés tárgyában 
benyújtott kérelmének is helyt ad és a 156.192,- Ft összegű bérleti díj hátralékának 
rendezésére 3 havi részletfizetést engedélyez 2015. május 1. napjától 2015. július 31. napjáig. 
Az első részlet befizetésének határideje: 2015. május 31. napjáig, továbbá június és július 
hónap utolsó napjáig 52.064,- Ft összegben esedékes. Amennyiben a részletfizetési 
kedvezmény feltételeit a bérlő nem teljesíti, úgy a kedvezmény érvényét veszti, a tartozás egy 
összegben válik esedékessé. 
 
A határozatról értesül: 

- Vincze Istvánné bérlő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Szociális nyári gyermekétkeztetés 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szociális nyári gyermekétkeztetés. Az iskola igazgatója 
jelezte, hogy lesz nyári napközi.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Tegnap délben kaptunk e-mailben 
tájékoztatást arról, hogy lesz szociális nyári gyermekétkeztetésre támogatás. A rendelet még 
nem jelent meg, a pályázat beadási határideje május 7-e és testületi döntés szükséges hozzá. A 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat segítségével készítjük elő. 75 fő gyermek részére 
igényelhető támogatás, illetve pluszban ugyanannyira, amennyi saját erőt vállal az 
önkormányzat. Tavaly 79 fő részesült gyermekétkeztetésben. A támogatás 1.419.000,- Ft, 
440,- Ft/fő támogatás mellett 43 napra, ez tavaly is elegendő volt. A tavalyi feltételekkel 
számolva, az önkormányzatnak 633.313,- Ft-tal kellene kiegészítenie a 87 gyermek 43 napig 
történő étkeztetését. Tavaly az igényelt támogatást 100 %-ban megkaptuk, illetve vállaltuk, 
hogy nyári programokat szervezünk a gyerekeknek. Fontos változás, hogy az idén magasabb 
összegű alaptámogatásban az részesülhet, aki az étkeztetéshez kapcsolódóan szabadidős 
programot biztosít a gyermekek számára vagy a pályázati kiírásban a számára előírtnál 
nagyobb arányú saját forrást biztosít vagy az ételt az alapanyag megvásárlására fordított 
támogatási összeg legalább 30 %-ának megfelelő értékben termelő által megtermelt vagy 
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előállított alapanyagokból biztosítja. A fenti feltételek közül legalább egyet vállalni 
szükséges. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény, javaslat? Aki egyetért a pályázat benyújtásával és 
a 633.313,- Ft összegű önkormányzati önerő biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 86/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szociális nyári gyermekétkeztetés 
 
86/2015.(IV. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a szociális 
nyári gyermekétkeztetés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot kíván benyújtani a 
szociális nyári gyermekétkeztetés 2015. évi támogatására az emberi erőforrások minisztere – 
a Magyarország 2015. évi központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 3. melléklet I. 
3. pont szerinti - pályázati felhívása alapján a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 
részesülő kiskorú gyermekek részére napi egyszeri meleg étkeztetés biztosítására, 2015. 
június 29-től 2015. augusztus 28-ig terjedő időszakra.  
 
Az iskola és a gyermekjóléti szolgálat együttes felmérése alapján 87 fő részesül nyári 
gyermekétkeztetésben, amelyből Kiszombor Nagyközség Önkormányzata (63+12) 75 fő 
gyermek részére igényelhet támogatást. 
 
A támogatás mértéke 75 x 43 nap x 440.- Ft  =   1.419.000.- Ft. 
Tényleges költség      87 x 43 nap x 548,6 Ft =   2.052.313.- Ft 
Önkormányzati önerő                                   633.313.- Ft 
 
A Képviselő-testület az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében a diszkont kincstárjegy 
értékesítés terhére biztosítja a nyári gyermekétkeztetés tényleges költségéhez az állami 
támogatás igénybevétele mellett szükséges 633.313.- Ft összegű önerőt. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Dózsa György Általános Iskola 
- KSZGYI Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Közösségi Napok 2015. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/A programterv a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Következik a Közösségi Napok programjának megbeszélése.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: Annyit szeretnék hozzátenni, hogy amit alapból 
összeállítottam programot, ők biztosan ráérnek, az alternatív fellépők nem biztos. Kicsit több 
lett, mint a tervezett ár, 230.400,- Ft-tal.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elkészül június végére a művelődési ház. Úgy gondolom, ezt 
szeptemberig használni fogjuk, de kellene szeptemberben egy avatót tartani. Hegedűs 
Sándornak is ez volt a gondolata, mert a fellépőket a művelődési házba szervezte. Lehetne ott 
tartani a megnyitót, úgy indulna, hogy felhúzzuk a zászlót, elmegyünk a művelődési házba, 
felkérünk valakit, avassa fel, ott lenne a kiállítás, lehetne amatőr csoportok fellépése. 
Szombaton nem lenne ünnepélyes megnyitó, az ünnepélyes megnyitót az avatóval 
kapcsolnám össze. Vélemény, javaslat?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Szerintem Somló Tamásnak nagy sikere lenne.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A művelődési házban helyi amatőr csoportok fellépése után 
lenne Somló Tamás a nagyszínpadon, mert kicsi lenne a művelődési ház.  
 
Tóth András képviselő: Igen, arra nem csak kiszomboriak jönnének el.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A nagyszínpad két napra kerül 
ennyibe?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ha nagyzenekar van, akkor kerül ennyibe a színpad 
mindennel, mert oda más hangrendszer kell, PA hangrendszer.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szükség van erre?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ha a nagyzenekar igényli és a Kowalsky biztos 
igényli.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem ismerem őket.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Ők nagyon rugalmasak. A kötelező előadás után 
pluszban is zenélnek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A péntekkel kapcsolatban mondom, ha a művelődési házat 
avatjuk, akkor legalább a helyi amatőr csoportok fellépése legyen ott. Kik a helyi amatőr 
csoportok?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Citerazenekar, néptáncosok, énekkar, karaoke 
formációval.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nehogy probléma legyen, hogy ők a művelődési házban 
lépnek fel, más pedig a nagyszínpadon. Lehet, hogy csak a megnyitót tartanánk a művelődési 
házban. Köszöntőt hol mondjuk el? A kiállítás megnyitóján?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A péntek délutánról beszélünk, nem biztos, hogy nagy 
közönséget tudunk megmozgatni.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A Kowalskyt lecserélném a Unitedre. 
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Gazsi Gábor képviselő: Pénteken a megnyitó lenne és az állófogadás a művelődési házban? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudom, Lázár miniszter úr jön-e a megnyitóra, mert 
abban az esetben is kicsi a művelődési ház.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Lehetne a 4 épület átadása akkor. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A színpadon adjuk át a 4 épületet?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Kivetítenénk és mindenki meglátogathatja az épületeket.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A falunap inkább kulturális rendezvény. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Fontos dolog a felújítás.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A falu életében fontos mind a 4 épület felújítása. 
Szerintem pénteken a kivitelező képviselője is ott lenne a megnyitón és jelképesen átadná az 
elkészült épületeket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt is lehetne, hogy a házasságkötő teremben lenne a 
vendégfogadás. Felhúzzuk a zászlót. Utána elsétálunk a művelődési házba, hogy a lakosság is 
megnézhesse.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Egy jelképes „kulcsot” adna át.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Akkor 4 órakor kellene kezdeni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a javaslatom, pénteken Somló Tamás fellépése a 
nagyszínpadon legyen, a többit pedig még megbeszéljük. Péntekre tenném a megnyitót. Ki az 
a Kiskalász együttes?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Gyerekegyüttes. Az énekes hölgy az Alma együttessel 
dolgozik. A Bogyó és Babócát megzenésítették.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: A nótaénekes hoz zenekart?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem teljes zenekar, van dobosa és szintetizátorosa. 
Másfél óra.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fél 4-től 9-ig szünet van?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem, úgy mint tavaly is, a helyi csoportokat két részre 
bontanánk. A Fürgelábak, a színjátszókör, népdalkör fellépnek, illetve a Művészeti Iskola 
produkciója lenne.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben nincs benne a buszköltség, inni-, ennivaló, fogyasztás. 
Este pedig a Kowalsy és a Vega. Utána 2 óra szünet lenne az utcabál előtt? Későnek találom.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: 23 órakor kezdődne az utcabál? Addig az emberek elindulnak 
haza.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: 90 perc a Kowalsky előadása.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: Szerintem előrébb kellene hozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehetne most diszkót tartani? Szeretik az emberek?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Szoktam tartani, élvezik az emberek.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Szerintem is jó ötlet. 
 
Szirbik Imre alpolgármester: Szeretem az M-Jam-et. Zomboriak részben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor maradjon az M-Jam. 
 
Tóth András képviselő: Az előző Közösségi Napon meg akartam őket hallgatni, de sokáig 
hangoltak és nem vártuk meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Én is attól félek, késő lesz és úgy el fog húzódni, hogy ki fog 
ürülni a tér. Mire behangolnak, elmegy a többség haza.  
 
Szirbik Imre alpolgármester: A Kowalsky nem tudna egy órával hamarabb jönni és az M-
Jam is? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Megoldható. Mind a két zenekar behangol előre, és ha 
vége a Kowalskynak, jön a másik. Egy dobfelszerelést kérünk, mert azt a hosszadalmas 
behangolni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha megy a dobhangolás, akkor közben lehet diszkót adni?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Nem, mert nem hallják a kontrollt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hozzuk előre a műsort 1 órával. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Lehetséges előrébb hozni az időpontot?  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Arra a napra szabadok az előadók. Minél előbb kell 
nekik szólnom, hogy 8 órakor kezdenek. De akkor 7-től hangolnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lefoglalni nem lehetett, mert a testület nem döntött.  
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Csak árajánlatot kértem. Az M-Jam pedig 22 órára jön. 
Másnap pedig rodeó bika, népi fajáték, ugrálóvár. A PA hangtechnika miatt kb. 40.000,- Ft a 
különbség.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vasárnapra sportnapot kellene szervezni. A következő 
testületi ülésre kellene előkészíteni. Aki egyetért az összeállított programtervvel, azzal, hogy 
az első nap előadásai is a nagyszínpadon kerüljenek megrendezésre, kérem, kézfeltartással 
jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 87/2015. számú határozatát. 
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Tárgy:  Kiszombori Közösségi Napok 2015. 
 
87/2015.(IV. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Közösségi Napok 2015. tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 2015. szeptember 
18-19. napján megrendezésre kerülő Kiszombori Közösségi Napok összeállított 
programtervével azzal, hogy az első nap előadásai is a nagyszínpadon kerüljenek 
megrendezésre.  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
- A 2014. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési jelentés és az éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a belső ellenőrzési jelentés, a mellékletei és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 
19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2014. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves 
ellenőrzési jelentés és az éves összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása a következő 
előterjesztés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta. Volt egy felvetés, hogy a kisebb 
hiányosságok feltárása után van-e utóellenőrzés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megírjuk a belső ellenőröknek, hogy kijavítottuk a hibákat, a 
szabályzatokat átküldjük. Azt kérni kell, hogy újranézzék.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A jegyző úr írja alá a jelentést a hibák 
kijavításáról.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki elfogadja a 2014. évi belső ellenőrzési tevékenységről 
szóló éves ellenőrzési jelentést és az éves összefoglaló ellenőrzési jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
Tárgy: A 2014. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési jelentés és az éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása 
 
88/2015.(IV.28.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - a költségvetési szervek 
belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 
56. § (8) bekezdése alapján - a Makói Kistérség Többcélú Társulása belső ellenőrzési 
szervezete által 2014. évben végzett belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési 
jelentést, továbbá az önkormányzati költségvetési szerveknél végzett ellenőrzések alapján 
készült éves összefoglaló jelentést megtárgyalta és a mellékletek szerinti tartalommal 
elfogadja. 
 
Az Éves Ellenőrzési Jelentés és az Éves Összefoglaló Ellenőrzési Jelentés jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
A 2014. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

    polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a mellékletei, a nyilatkozatok és a P.Ü.V.E.B. határozata a 
jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a 2014. évi költségvetés teljesítéséről 
szóló pénzügyi beszámoló. Kérdezem a közgazdasági csoportvezetőt, a zárszámadási 
rendelethez szeretne-e szóbeli kiegészítést tenni?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Nehéz tavalyi évünk volt, számviteli 
változás történt, programok változtak, személycsere is volt. Ettől függetlenül úgy gondolom, 
hogy pénzügyileg jó évet zártunk. A zárszámadást össze tudtuk állítani, határidőre el tudtuk 
küldeni. A csatornázás utáni útépítésre elutaltunk 61 millió Ft-ot, 2013-ban 21 millió Ft-ot. 
Ezeket az összegeket úgy tudtuk átadni, hogy a diszkont kincstárjegy állomány nem csökkent, 
sőt növekedett. A pénzmaradványunk is jelentősen több mint az előző évben, mert több 
támogatásban részesültünk. Kaptunk 112 millió Ft és 20 millió Ft támogatást. A 80 millió Ft 
összegű támogatást is megkaptuk decemberben, mert a kerékpárút és az épület felújítás 
közbeszerzése során kiderült, hogy nem elegendő a pénz, több mint 80 millió Ft hiányzik. 
Eszközöket vásároltunk: traktort, pótkocsit, különböző munkagépeket, a fogorvosi rendelőbe 
kezelőegységet, intézmények számítógépeket kaptak és az idén már a kamerarendszer is 
megvalósult, amit még tavaly nyertünk pályázaton. Ennek az összege, a 7.900.000,- Ft is itt 
volt már a számlánkon 2014. évben. Az intézmények zökkenőmentesen működtek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a tájékoztatást. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a 2014. évi 
zárszámadást. Köszönjük a sok munkát és a nagyon jó gazdálkodást. 
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Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület nevében is köszönöm a közgazdasági 
csoportnak a munkát. Rengeteg mennyiségű adatfeldolgozás történt, új programmal, új 
számvitellel, új munkatárssal, példaértékű, hogy meg tudták csinálni. Reméljük, hogy az idei 
év könnyebb lesz. Javaslom a 2014. évi zárszámadási rendelet megalkotását. Aki egyetért a 
rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 9/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
9/2015. (IV.29.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2014. évi költségvetésének végrehajtásáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 120. § (1) bekezdés a) pontjában 
biztosított véleményezési jogkörében eljáró Pénzügyi, Ügyrendi, Vagyonnyilatkozat-
nyilvántartó és Ellenőrző Bizottság véleményének ismeretében a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
(1) A Képviselő-testület a 2014. évi költségvetés végrehajtását  
    788.752.000.- Ft, azaz Hétszáznyolcvannyolcmillió-hétszázötvenkettőezer forint bevétellel, 
     565.031.000.-  Ft, azaz Ötszázhatvanötmillió-harmincegyezer forint kiadással,  
     213.440.000.- Ft, azaz Kettőszáztizenhárommillió-négyszáznegyvenezer forint 
pénzkészlettel jóváhagyja. 
(2) Az alaptevékenység maradványának összege 223.721.000.- Ft, azaz 
Kettőszázhuszonhárommillió-hétszázhuszonegyezer forint.  
 

2. § 
 
Az 1. §-ban jóváhagyott bevételi és kiadási előirányzatok és teljesítésük az 1-23. mellékletben 
kerülnek részletezésre. 
 

3. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk. 
  polgármester jegyző 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még valakinek kérdése? Amennyiben nincs, köszönöm 
a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom.  
 

Kmf. 
 
Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 


